
Protokół Nr LVII/09  
z LVII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 30 grudnia 2009 r. 
 

 
Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Godz. 8.30 – Trybuna Obywatelska Mieszkańców. 
 
Godz. 9.00 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z LV Sesji i LVI Nadzwyczajnej Sesji.  
 

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
a) przejęcia  na własność Miasta pojazdu usuniętego z drogi w Białogardzie – 

druk A, 
b) zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania nieruchomości – druk  B, 
c)  nadania nazw ulicom w Białogardzie – druk C, 
 d)  zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego 

Miasta Białogard na lata 2003-2010 – druk D, 
e)  uchwały budżetowej na rok 2010 – druk S. 
 

3. Informacja o opłacie planistycznej. 
4.   Wolne wnioski i informacje. 

5.  Sprawy organizacyjne Rady: 
 
a)  Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej w 2009 roku. 
b)  Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

- planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2010 – druk E, 
      - planów  pracy  stałych  komisji  Rady Miejskiej Białogardu na rok 2010 – 

druk F. 
 

6. Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z wykonania 
uchwał Rady Miejskiej. 

 
7. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 

8.  Zamknięcie Sesji.         

 
 
Godz. 8.30 - Trybuna Obywatelska Mieszkańców. 

1. Mirosław  Niedźwiecki zam. w Białogardzie, ul. Grunwaldzka 10 – 
podziękował za przyznanie mieszkania socjalnego przy ul. Piłsudskiego i 
przedstawił problem braku sanitariatu, pytał o gwarancję zameldowania na 
pobyt stały przy ul. Piłsudskiego, bo propozycja dotyczy pobytu 
czasowego. Kończąc przekazał życzenia noworoczne i podziękowanie za 
zajęcie się jego sprawą. 

Burmistrz – prosił o udzielenie odpowiedzi przez Dyrektora ZBiLK na piśmie i 
wyjaśnienie poruszonych kwestii. 
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2. Władysław Skotnicki  zam. w Białogardzie, ul. Świdwińska 24 – poruszył 
problem jeżdżących pojazdów przez próg na ul. Świdwińskiej i kierowców 
naruszających nagminnie znaki drogowe w tym miejscu. Kolejna sprawa 
dot. założenia siatki na wieży kościelnej, gdzie wieszają się gołębie. 
Nawiązując do gazety „Forum” prosił o wyjaśnienie jakiej kwoty mogą się 
spodziewać mieszkańcy i dyrektor ZBiLK na remonty budynków 
komunalnych w 2010 r.  Na koniec przekazał życzenia noworoczne.  

Burmistrz – odpowiedział, że jeśli chodzi o próg zwalniający na ul. Świdwińskiej 
poprosi Starostę, aby po drugiej stronie taki próg zabezpieczyć. Straż Miejska 
stoi w tym miejscu. Siatka na kościele zabezpiecza dach, bo odchody bardzo 
niszczą dach. „Forum” to nie jest gazeta, nikt się pod tym artykułem nie 
podpisał, jeśli Rada wyrazi zgodę to do ZBiLK będzie 360 tys. zł. Chodnik przy 
ul. Świdwińskiej jest w gestii Starosty. W TVN była pokazana kamienica przy 
ul. Świdwińskiej 24, od Dyrektora zależy czy remont zostanie wykonany. 

Władysław Skotnicki – prosił, aby uporządkować sprawę tablicy na budynku. 
Godz. 9.00 
 

Przewodniczący Rady powitał przybyłych na obrady, w tym: obecnego i 
byłego białogardzkiego Posła RP - St.Strzałkowskiego i S.Jurgielańca, Radnego 
Sejmiku Woj. Zachodniopomorskiego - J.Kotlęgę, Starostę – K.Bagińskiego oraz 
A.Szałka. 
 
 
Wręczenie odznaczenia  

W tym miejscu odbyło się odznaczenie Pana Andrzeja Szałka „Krzyżem 
Komandora Orderu Odrodzenia Polski”. 
Komunikat przedstawił: Burmistrz Miasta 
Wręczenia odznaczenia dokonał Poseł RP, Stefan Strzałkowski. 

Pan Andrzej Szałek powiedział, że od czerwca stał się osobą 
niepełnosprawną. Dowiedział się, że w rocznicę akcji protestacyjnych zostały 
odznaczone dwie osoby: Paweł Szumski i Andrzej Szałek. Wcześniej nic nie 
wiedział. Podziękował za pamięć. 
 

 

Ad 1  Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie “quorum”, 
Według listy obecności jest   17 radnych – Rada jest władna do 

podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 
powierzam inspektorowi Biura Rady Miejskiej, Małgorzacie Zimmer. 

 

    -    przedstawienie porządku obrad, 
J.Turnik – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku w pkt 2 ppkt e uchwały 

budżetowej na 2010 rok. Wg wiedzy posiadanej budżet nie bilansuje się w 
kilku miejscach, nie zapewnia rzeczywistego funkcjonowania w szkołach, 
ZBiLK, MOPS i ZKM. 
 

Wniosek przegłosowano: za-8, przeciw-9, wstrzymało się-0. 
Wniosek nie przeszedł. 
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-  przyjęcie protokołu z LV Sesji i LVI Nadzwyczajnej Sesji.  
 

Radni przyjęli protokół z LV Sesji Rady Miejskiej, głosując: 
za-16 (jednogłośnie). 

Radni przyjęli protokół z LVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej, głosując: 
za-15, przeciw-1, wstrzymało się-0. 

 

Ad 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
a) przejęcia  na własność Miasta pojazdu usuniętego z drogi w 

Białogardzie – druk A, 
Przedstawił: Waldemar Marczyk, Naczelnik Wydz. IM 

 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury – pozytywna (za-5 jednogłośnie)  
 

Na obrady przybył A.Styczyński – godz. 9.30. Na sali było obecnych 18 radnych. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał co robi Policja w tej kwestii? 
S.Hatłas – pytał czy samochód stoi na parkingu policyjnym? 
Naczelnik Wydz. IM – wyjaśnił, że Policja ustala właściciela. To nie sprawa Policji 

tylko Miasta, bo pojazd stoi na terenie Miasta a po 6 miesiącach należy podjąć 
decyzję. 

J.Harłacz – uważa, że w pierwszym kroku powinna Policja ustalić właściciela 
pojazdu. 

K.Sosnowski – prosił o przejście do głosowania, bo Policja wszystko już zrobiła w 
swoim zakresie. 

A.Świrko – pytał czy wyegzekwowano środki za porzucenie pojazdu od 
właściciela? 

Burmistrz – odpowiedział, że za wartość złomu Miasto nie poniosło żadnych 
kosztów, ale nie wskazano też właściciela. 

Naczelnik Wydz. IM – powiedział, że w sejmie ta sprawa jest w toku i mają być 
zwroty kosztów dla gmin. 

J.Harłacz – stwierdził, że należy nagłośnić projekt uchwały o nazwisko właściciela 
i podjąć kroki w egzekwowaniu kosztów postoju.  

 

Przegłosowano projekt uchwały: za–17,  przeciw-1, wstrzymało się–0. 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/377/09. 
 
 
b) zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy użytkowania nieruchomości – druk  B, 
 Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Gosp. Nieruchomościami 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał jakie to będzie miało skutki na cenę wody, dlaczego 

bezprzetargowo? 
Burmistrz – wyjaśnił, że to działka na której stoi stacja uzdatniania wody, przez 5 

lat nie można było tego zbyć. Dlatego można użyczyć, to nie wpływa na  
wysokość taryf za wodę i ścieki. 
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Prezes RWiK – powiedziała, że skończyła się umowa użytkowania na stację 
uzdatniania wody w Dębczynie, w taryfach znajduje się podatek, amortyzacja 
nie znajduje się. 

Przegłosowano projekt uchwały :   za – 18 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/378/09. 

   
 
c)  nadania nazw ulicom w Białogardzie – druk C, 
 Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Gosp. Nieruchomościami 
 
Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury – pozytywna (za-5 jednogłośnie)  
 

Przegłosowano projekt uchwały :   za – 17 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/379/09. 

   
 d)  zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego planu 

inwestycyjnego Miasta Białogard na lata 2003-2010 – druk D, 
Przedstawił: Burmistrz Miasta,   Zbigniew Raczewski 

 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Leś – odnośnie modernizacji ul. Chopina od 2007 r., mieszkańcy są 

niezadowoleni, bo nic się nie dzieje w tej inwestycji. Brakuje zapisów ulic 
bocznych od ul. Piłsudskiego:  Hoffmanowej, Zapolskiej i Skłodowskiej- Curie. 

Burmistrz – poinformował, że dwukrotnie spotykał się z mieszkańcami ul. 
Chopina. W planie utwardzania ulic II etap jest przewidziany na 2010 rok. 
Istnieje potrzeba sfinansowania tej ulicy środkami z zewnątrz. Natomiast 
realizacja ul. Skłodowskiej-Curie jest przewidziana na dwa lata. Burmistrz 
dodał, że ul. Aldony zajmują się, bo przyjmują  projekty. 

K.Leś – powiedziała, że aby nie było tak jak ze środkami na organizację ruchu 
drogowego, które zabrano. 

Burmistrz – powiedział, że były dwa przetargi na organizację ruchu drogowego, 
dlatego Burmistrz poprosił by te środki zdjąć. 

S.Purol – pytał w jakim zakresie zwiększa się wielkość finansowania i zakres? 
Burmistrz – odpowiedział, że basen został opróżniony i parking. Teren za 

dworcem i pawilonami  będzie zagospodarowany – ławki i lampy, schrony 
zostaną, ale te miejsca zostaną otoczone zielenią, aby nie było ich widać. W 
Parku Orła Białego nastąpi odtworzenie alejek szachistów, będzie plac dla 
małych dzieci, miejsce dla młodzieży. 

K.Jarosz – wniósł o ujęcie odcinka od ul. Szpitalnej do ul. Wileńskiej w kierunku  
oczyszczalni ścieków. Druga ulica, o ujęcie której się zwraca to ul. Wodna, na 
końcu której jest magazyn Obrony Cywilnej.  Radny prosił o jej utwardzenie.  

Burmistrz – powiedział, że wpływały już wnioski, te ulice będą utwardzone i 
wyrównane.  

J.Harłacz – stwierdził, że Burmistrz chce robić ul. Tatrzańską, nową, gdzie 
mieszkają bogaci ludzie m.in. Pani A.Kodź, radna Powiatu a zapomina o ul. 
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Leśnej. Ulica Krakowska też powinna być zrobiona. Dlaczego omija ulicę 
Chopina? Tych środków nie znajdzie się. Należy uporządkować kwartał w 
okolicy Chopina. 

Burmistrz – wyjaśnił, że ulice: Elbląska i Chopina będą realizowane, najpierw 
Elbląska, aby odciążyć kanał ul. Chopina. Mieszkańcy otrzymali informację o 
kolejności realizacji ulic. Kanalizacja deszczowa jest bardzo ważnym 
elementem. Istniejące zapisy pozwolą o starania o środki zewnętrzne m.in. z 
banków. Ulica Leśna jest w planie utwardzania ulic w 2012 roku.  

J.Harłacz – powiedział, że w  tym roku wpłynęła petycja mieszkańców ul. 
Piastów, ul. Obotrytów. Radny pytał czy ktoś bierze pod uwagę nasze sugestie? 

K.Skoczyk – pytał kiedy można się spodziewać remontu chodnika na ul. 
Moniuszki po jednej stronie? 

Burmistrz – odpowiedział, że wpłynął wniosek z Komisji Edukacji o remont 
chodnika przy ul. Moniuszki. Po uchwaleniu budżetu przygotuje plan realizacji 
ulic.  

A.Świrko – stwierdził, że od wielu lat wnosił, aby w WPI uwzględnić przyszłe ulice 
o dużej ilości działek, a następnie uzbroić i sprzedać po większych kosztach. 
Gro ludzi z oś. Chopina jedzie przez ul. Noskowskiego w ul. Bol. Śmiałego i ul. 
Asnyka. Apelował o środki na nowe ulice i uwzględnić fakt zwiększonego ruchu 
drogowego na ul. Bol.Śmiałego i Asnyka. 

Burmistrz – wyjaśnił, że poprawa bezpieczeństwa na ul. B.Śmiałego będzie przez 
realizację ścieżek rowerowych. W ramach RPO będzie uzbrajanie terenów. Już 
są projekty kanalizacji sanitarnej i wodociągowej, bardzo wysoki poziom 
kanalizacji jest w stosunku do  posesji. 

A.Świrko – prosił o pisemną odpowiedź w zakresie pozyskiwania terenów do 
zbycia i ich zbrojenia. 

J.Zięcik – pytała o plan rewitalizacji Miasta. 
Burmistrz – odpowiedział, że odzew mieszkańców był duży, będzie ogłoszenie w 

lokalnej prasie. Zostanie wykonany lokalny program rewitalizacji i złożony taki 
projekt, ale to muszą być drogi historyczne. 

J.Harłacz – powiedział, że nie otrzymał informacji nt. przejścia z ul. Obotrytów w 
kierunku ul. Lutyków. Wyjaśnił, że był za przeniesieniem środków na ul. 
Elbląską i ul. Chopina. 

Burmistrz – odpowiedział odnośnie przejścia – nastąpiło oświetlenie tej ulicy, 
położono częściowo kanalizację deszczową, zostanie ułożony korektor sanitarny 
i wodociągowy. Ulica Kaszubska jest w rejonie ul. Lutyków. 

S.Hatłas – stwierdził, że od ul. Wazów do ul. Dąbrowszczaków zakładane są jomy 
to bardzo niebezpieczne, dlatego proponował, aby to przełożyć piaskiem. W 
dalszym ciągu niedokończony jest chodnik przy ul. Dąbrowszczaków. 

J.Turnik – powiedział, że WPI jest elementem nie zgadzającym się z innymi 
uchwałami. Pkt 4 – lata zakończenia inwestycji – budowa basenów 2012 r. 
Wskazał na celowość wydania środków na boiska. Radny uważa, że ranga 
potrzeb jest inna. Mieszkańcy czekają na lokale socjalne. Przebudowa ul. 
Krakowskiej w 2010 r. i wydamy 5 mln 180 tys. zł. W budżecie Miasta nie ma 
takich środków zapisanych. Radny pytał czy projekt uchwały jest rzetelnie 
przygotowany? Brakuje ul. Wyspiańskiego. Pytał jaki jest problem z gazem na 
ul. Skłodowskiej-Curie? 

Burmistrz – wyjaśnił, że te ulice nie mają gazociągu, zabiegi wieloletnie i 
rachunek ekonomiczny nie pozwalają na ułożenie gazu. Uzgodniono, że Miasto 
zrobi projekt z przyłączami. Ze strony Miasta wykonano obietnice. Oczekują na 
znalezienie się w planie Spółki tego jak najwcześniej. Plan WPI to zapisy a 
wartości to konkretny element. Dyskutujemy, bo jesteśmy w czasie złożenia 
wniosku na rewitalizację parku przy dworcu PKP i Parku Orła Białego. 
Wykreślamy inwestycje zrealizowane.  
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J.Turnik – odnośnie gazu uważa, że Miasto powinno dołączyć się do tej inwestycji 
wraz z budynkami komunalnymi. Prosił, żeby wpisać tytuły, skoro to plan. 
Radny odbiera to jako publicystykę. 

Burmistrz – stwierdził, że z WPI nie wynika konieczność realizowania inwestycji, 
tylko to plan. 

Radca prawny – wyjaśnił, że WPI to prognoza, żaden przepis prawa nie wymaga 
uchwalania takiego planu, to na potrzeby innych instytucji. Nie jest to akt 
prawny o charakterze wiążącym. Wiążące jest zestawienie do uchwały 
budżetowej.  

 A.Świrko – stwierdził, że to uchwała Rady Miasta. To wskazówka i zobowiązanie, 
aby uwzględnić w budżecie Miasta. To wywołuje zdziwienie radnych i 
mieszkańców. Mieszkańcy powinni mieć informację w tej kwestii. 

Burmistrz – wyjaśnił, że zapisy w planie są elementami wybiegającymi w 
przyszłość, tj. latami nie mieszczącymi się w budżecie. Dlatego możemy czynić 
starania o dofinansowanie. Uchwały zapewniające środki są elementem 
realizacji inwestycji. 

 

Przegłosowano projekt uchwały:   za – 9,  przeciw- 9, wstrzymało się–0. 

Rada nie zajęła stanowiska. 

O godz. 11.15  przybył radny P. Barańczuk. Na sali było 19 radnych. 

J.Leszczyk – w związku z przybyciem radnego P.Barańczuka zgłosił wniosek o 
reasumpcję głosowania. 

J.Turnik – prosił o podanie podstawy prawnej. 
 

Przegłosowano wniosek formalny o ponowne głosowanie projektu - druk D: 
za-10 (jednogłośnie). Pozostali radni nie głosowali. 

W wyniku głosowania wniosek przeszedł. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za- 10 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/380/09. 
 

 
e)  uchwały budżetowej na rok 2010 – druk S. 

Przedstawili: Burmistrz Miasta, Zbigniew Raczewski 
   Skarbnik Miasta, Lucyna Szymecka 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0)  
2) Edukacji - pozytywna (za-3, przeciw-1, wstrzymało się-0) z wnioskami: 
1. Zwiększyć dotację dla Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych w 

Białogardzie na remonty  mieszkań. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 
2. Uwzględnić modernizację ul. Szpitalnej – na odcinku do oczyszczalni 

ścieków oraz ul. Wodnej. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 
3. Zrealizować renowację chodnika na ul. Moniuszki ( po lewej stronie do ul. 

Nowowiejskiego. Przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 
 

Burmistrz – poinformował, że uwzględniono utwardzenie ul. Szpitalnej i ul. 
Wodnej. 
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3) Infrastruktury – pozytywna (za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2)  
 

Głos w dyskusji zabrali: 
Z.Rychter – poparł wpisanie ul. Chopina. Uważa, że zbyt dużo osób zatrudnia się 

w Urzędzie, dlatego jest za naturalnym odejściem pracowników na emerytury. 
Przedstawił w imieniu Klubu Radnych Lewicy stanowisko i wystąpienie do 
budżetu, stanowiące załącznik do protokołu. 

J.Harłacz – stwierdził, że projekt jest prorozwojowy, Burmistrz poucinał wydatki 
szkołom, w MOPS-ie i innym instytucjom. Może się zgodzić na cięcia w 
szkołach. Nie może się zgodzić, że przy takiej samej ilości uczniów różnica w 
zatrudnieniu nauczycieli wynosi 10 etatów. Należy zrobić roszadę zarówno w 
szkołach, jak i zakładach. W ZOSiK Burmistrz zapomniał o odcięciu wydatków, 
gdzie za 1 zł dzierżawi się obiekt. PFE „Scholar” otrzymuje dotację w kwocie 1,5 
mln zł, a płaci marne środki do Miasta. Duże wydatki są w mieście. Jeśli chodzi 
o inne wydatki pytał ile osób ma telefony komórkowe i limity na samochody? 
Czym się zajmuje Pan A.Jaskulski? Pytał odnośnie zapisu na str. 58 uchwały 
budżetowej - wpływy z różnych dochodów. Deficyt sięga blisko 400 tys. zł. 
Zostały zabrane środki z monitoringu. Zabrano środki z wyłapywania psów dla 
CIS. Budżet ma szereg wad. To budżet na przetrwanie. Basen nie zostanie 
zrealizowany. W obietnicach władze są dobre. Białogard to wielki śmietnik. 
Rewitalizacja Parku Orła Białego toczy się już drugi rok. W projekcie budżetu 
brak zapisów dotyczących potrzeb mieszkańców w zakresie mieszkalnictwa.  

J.Turnik – przedstawił poprawki do projektu budżetu Miasta na 2010 rok. 
Matematycznie bilansuje się budżet, ale nie zabezpiecza potrzeb 
funkcjonowania zakładów tj. ZOSiK, MOPS. Przez lata obiecuje się 
wybudowanie bocznej płyty przy boisku głównym. Bieżnia tartanowa jest do 
kapitalnego remontu. Można było zrobić taniej, ale woli się brać udział w 
konkursach. Dziwne są dochody Miasta. Działki przy ul. Piłsudskiego planuje się 
sprzedaż działki za 100 zł/m2, kolejno przy ul. Połczyńskiej - za 72 zł/m2. 
Sprzedaż mieszkań - średnio liczone są o powierzchni 25 m2. Brak informacji 
dla radnych. Radny pytał czy budujemy bibliotekę, bo o tym nie wie 
merytoryczna komisja Rady? To samo brak informacji, że miał być kącik byłego 
Prezydenta RP A.Kwaśniewskiego. Brak w MOPS środków na wyżywienie i 
podwyżkę dla części pracowników, tj. 14 tys. zł. Są wykupione mieszkania w 
budynkach do rozbiórki. Miasto musi zabezpieczyć mieszkania. Radny pytał czy 
proinwestycyjne jest budowanie hotelu, w którym koszt jednego pokoju wynosi 
170 tys. zł? Kolejna sprawa to wysypisko śmieci. Czy są środki na rekultywację, 
jakie są koszty likwidacji Spółki, bo w budżecie nie ma zapisanych środków? 
Brak pozytywnych akcentów, jeść chodzi o wysypisko. Co z budownictwem w 
ramach TBS? Brak strefy ekonomicznej. Należy się modlić, aby wspólnoty nie 
wystąpiły o zwrot wkładu za rewitalizację. W imieniu Klubu Radnych „Ziemia 
Białogardzka” i „Radnych Niezależnych” zgłosił następujące poprawki: 

1. rozdz. 75022 § 3030/0 delegacje krajowe i zagraniczne - zmniejszyć o 10 tys. 
zł z tego 5 tys. na mammografię i 5 tys. zł na wydatki inwestycyjne § 6050 - 
monitoring w gimnazjach, 

- rozdz. 75075 § 4300 pkt 7 wykreślić 12 tys. zł – zakup strony w 
„Białogardzianinie”, gazecie tendencyjnej, a przekazać na monitoring w 
gimnazjach, 

- rozdz. 75023 § 4210 zakup materiałów pkt 6 – pozostałe zakupy zdjąć 20 tys. 
zł i przekazać na monitoring w szkołach, co razem da kwotę 37 tys. zł. 

2. rozdz. 75023 § 4300 zakup usług - pkt 7 usługa prawna, uważa, że 35 ty. zł 
przekazać do dz. 700 rozdz. 70001 § 2650 dotacja do ZBiLK – pkt 2 na 
remonty, 
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- rozdz. 75095 § 4430 różne opłaty pkt 4 - Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno-
Gospodarczych – brak informacji od Dyrektora, dlatego zdjąć 55 tys. zł i 
przekazać dla ZBiLK na remonty budynków, 

-  rozdz. 75023 § 4270 UM - usługi remontowe (remonty urządzeń i sprzętu 
biurowego) zdjąć 10 tys. zł i przekazać do ZBiLK na remonty budynków, 

3. dział 750 rozdział 75023  § 4010 pkt 3 rezerwa – wszelkie potrzeby są już 
ujęte , dlatego zdjąć 40 tys. zł  i przeznaczyć na uzbrojenie działek, co będzie 
stanowiło ogółem kwotę 300 tys. zł z uwzględnieniem poniższych zmian: 

- rozdział 75023  § 4360 zdjąć 22 tys. zł, 
- rozdział 75023  § 4410 zdjąć 10 tys. zł, 
- rozdział 75023  § 4750 zdjąć 40 tys. zł, 
- rozdział 75075  § 4300 pkt 8 zdjąć utrzymanie BIP,  
- rozdział 75095  § 4430 zdjąć w pkt 3 kwotę 20 tys. zł, 
- 2510 zdjąć w pkt 3 „Chata” 72 tys. zł, 
- rozdział 80195 § 4810 pkt 4 pokrycie kosztów utrzymania hali w Gimnazjum  

Nr 1- kwota zawyżona, bo przejęcie nastąpi do sezonie grzewczym, dlatego 
zdjąć 40 tys. zł, 

- rozdział 92 601 § 6050/8/9 - budowa basenów – zdjąć 40 tys. zł,  
- rozdział 85232 - dofinansowanie CIS przenieść do rozdział 85203 § 4220 na 

zakup środków żywności w MOPS. 
W.Czurko – prosił o dostarczenie materiału z Platformy Obywatelskiej na piśmie, 

bo to istotne zmiany. Uważa, że to należy omawiać na komisjach Rady. 
J.Turnik – stwierdził, że to nie jest z Platforma Obywatelska, ale przekazał dane. 

Udało się zapewnić opiekę w szkołach obecnie tego nie ma. Proponujemy 
zwiększyć o 200 tys. zł dla ZBiLK. 

K.Leś – stwierdziła, że budżet budzi wiele kontrowersji, jak zazwyczaj zabiera 
biednym, w 2009 r. dla stowarzyszeń było 495 tys. zł a obecnie dołożył 171 
tys. zł, mimo, że nie musi. W kulturze fizycznej 60 tys. zł. Radca prawny 35 
tys. zł – radni nie widzieli tego radcy. Nie wiadomo, czy można z jego usług 
korzystać? W dziale 995 wykonanie dokumentacji budynku socjalnego - 60 tys. 
zł, jako członek Komisji infrastruktury nie wie o co chodzi. Radna proponowała, 
aby z działu 616 budowa ul. Tatrzańskiej przenieść środki na dokończenie 
przebudowy ul. Chopina.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy do godz. 12.55. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
K.Drachal-Mostek – pytała jak wysoką składkę płacimy do ZMiG DP, jak długo 

będziemy płacić? 
Burmistrz – odpowiedział, że to kwota 400 tys. zł, na utrzymanie biura, dług 

publiczny i jednostkę realizującą projekt. Niepokojący sygnał, że z roku na rok 
wzrasta. Część środków dotyczy utrzymania biura. Wzrost wynagrodzeń na 
poziomie 127% w stosunku do roku bieżącego, wzrastają podróże służbowe, 
remonty o około 35%. Jako zespół delegatów musimy się spotkać i 
przeanalizować, czy może tam nie znaleźć oszczędności. Ośrodek w Lipiu od 2 
lat przynosi straty, był za sprzedażą tego obiektu. Dług na ułożenie sieci w 
gminach ponoszą wszyscy. Dopóki wyrok się nie uprawomocni zapis powinien 
istnieć. Spłacamy kredyt zaciągnięty na zespół. Przetargi były prowadzone, ale  
koszty wzrastały o sporo procent. Koszt utrzymania JRP nikt tego nie 
przewidział, że koszty utrzymania biura będą tak wysokie. Średnie 
wynagrodzenie wynosi ponad 5 tys. zł dla osób zatrudnionych na czas 
określony. Od 2010 roku dług wejdzie na gminy. W projekcie mamy tylko 3,6% 
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w stosunku do całości. Koszty są o 70% wyższe. Same gminy nie dałyby rady 
udźwignąć tego. 

K.Leś – pytała o budynek socjalny? 
Burmistrz – wyjaśnił, że w ramach tej kwoty są środki na projekt techniczny na 

budynek socjalny. Termin minął, obecnie jest do końca marca. W lutym 
przedstawi plan budynków komunalnych. 

K.Skoczyk – pytał odnośnie ul. Chopina czy jest sens przenoszenia skoro są 
zapisane środki 50 tys. zł? 

Burmistrz – proponował wprowadzić autopoprawką rozbudowę Chopina etap II, 
zapis gwarantuje możliwość zabiegania o środki do banku czy o środki 
zewnętrzne. Wówczas wystąpi z projektem o rozpoczęcie inwestycji z 
zapisaniem źródeł finansowania. 

J.Leszczyk – powiedział, że nie zapis decyduje a wola Burmistrza i urzędników. 
Są koszty stałe, które Miasto ponosi, jak oświetlenie, sprzątanie, akcja zima. 
Zadowolony jest, bo w styczniu 2010 r. zostanie oddana hala sportowa, później 
dwa boiska, termomodernizacja budynków. Kwestia dochodzenia do 
konsensusu, to należy negocjować. Nie wszystko jest zapisane w budżecie, ale 
są zamierzenia, m.in. do restrukturyzacji zakładów. Dzisiaj zgłoszone poprawki 
jest ciężko przyjąć. 2010 r. to wydarzenia m.in. 20-lecie samorządu, Senat też 
przyjął ten rok jako rok samorządu. Ponadto 25-lecie dnia osadnika. Gmina 
oddaje składki. Musimy dbać o dobro komunalne, które nie przynosi zysku.  

K.Jarosz – stwierdził, że w rozdziale 75023 Młodzieżowa Rada Miasta  jest 
zapisane 10 tys. zł to jest nic, dlatego proponował przy najbliższej korekcie 
budżetu zwiększyć o 5 tys. zł. 

J.Harłacz – odnośnie ul. Chopina proponował zamiennik z ul. Tatrzańską. Radny 
proponował, aby przenieść 300 tys. zł na ul. Chopina a zdobyć środki na ul. 
Tatrzańską. Skoro radny J.Leszczyk wisi na klamce u Burmistrza to inna 
sprawa. Wszyscy radni powinni wiedzieć na komisjach o sprawach Miasta. Sport 
dostał w darze wiele obiektów i boisk, należy zakończyć ten etap. Co można 
zrobić za 200 tys. zł w zakresie mieszkań komunalnych? Prosił, aby jechać na 
baraki i sprawdzić jak tam ludzie mieszkają i myją się. Psy lepiej mieszkają. 
Należy wesprzeć ZBiLK, aby doprowadzić mieszkania do należytego stanu. 

Burmistrz – odpowiedział, że ul. Chopina będzie zrealizowana w 2010 roku, tylko 
nie ma przeszacowanych kosztów, nie ma zagrożeń w tym temacie. 

A.Świrko – pytał dlaczego wszystkie rzeczy nie znalazły się w formie 
autopoprawek? Wszystko powinno  wynikać z priorytetu tj. WPI. Wydajemy 
większe środki na remonty niż uzyskujemy ze sprzedaży, np. budynek po 
żłobku. Brak zapisów na uzbrajanie działek. Dlaczego Burmistrz nie spotkał się 
z poszczególnymi klubami? Musimy dbać o dochody przyszłe, a skupiamy się na 
wydatkach. Chcemy zbyć kino, a z drugiej strony robić bibliotekę. Brak 
merytorycznej wspólnej dyskusji. Podatek od nieruchomości – nie różnicujemy 
w zakresie ustawy przez co tracimy dochody.  

J.Leszczyk – powiedział, że są założenia restrukturyzacyjne, aby zwiększyć środki 
dla ZBiLK, czego nie ma w budżecie. 

A.Świrko – stwierdził, że dopóki tego nie ma w budżecie to tego nie będzie. 
Należy poczynić starania, aby budżet być racjonalny. Namawiał Komisję 
Budżetu, aby analizowała skąd inne  miasta pozyskują dochody. 

J.Harłacz – wskazał na poczynania w zakresie szkoły wynajmowanej przez PFE 
Scholar i wynajem pomieszczeń przez ZOSiK za 1 zł. 

Burmistrz – stwierdził, że sala i budynek wynajmowane są na biura i miejsca 
noclegowe, obiekt przeznaczony jest do sprzedaży. Najpierw należy uzbroić ten 
teren, będzie kanalizacja i wodociąg. Znowu zrobi wycenę i zostanie 
wystawione do sprzedaży. 
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Dyrektor ZOSiK – stwierdził, że stawka wynajmu to kwota ok. 7 zł/m2. Przez pół 
roku stawka była w czynszu. Taką informację przekazał radnemu. 

J.Harłacz – pytał jaką kwotę ZOSiK włożył w funkcjonowanie obiektu i w jakim 
zakresie, w ile pomieszczeń? 

Przewodniczący Rady - prosił o przekazanie radnemu odpowiedzi na piśmie. 
J.Harłacz – zgłosił wniosek formalny o wycofanie tego obiektu ze sprzedaży i 

utworzenie mieszkań socjalnych. 
K.Sosnowski – prosił, aby opozycja powiedziała co zrobiła przez 7 lat w zakresie 

mieszkań socjalnych i komunalnych. Jest za tym budżetem, bo jest racjonalny. 
J.Harłacz – prosił o wycofanie z budżetu w rozdziale 70005 w pkt 4 - sprzedaży 

sali i budynków. 
Burmistrz – wyjaśnił, że PFE Scholar dzierżawi obiekt, jest uchwała zakazująca 

zbycie, bo obiekt ma być oświatowy. Stawka wynajmu jest porównywalna do 
obiektów do innych miast. Przez cały czas jest ona monitorowana. Dobrym 
elementem są niepubliczne szkoły. 

J.Harłacz – stwierdził, że z opłat PFE Scholar jest zwalniane, gdy wykonają 
remonty. W SP Nr 4 wzrost za czynsz wystąpił 100%. Zgłosił wniosek do 
Komisji Infrastruktury, aby zobaczyć jaki jest stan. Stawka 6 tys. zł/miesięcznie 
przy dochodach 1,5 mln zł to za mała kwota.  

S.Hatłas – powiedział, że woli, aby wykorzystywano budynek PFE Scholar w 
całości, bo część budynku niszczeje. 

J.Turnik – stwierdził, że głosowali, aby mieszkania w internacie były komunalne.  
K.Sosnowski – nadmienił, że był program na  mieszkania komunalne i nic nie 

zrobili przez 7 lat. 
B.Stanczewski – zgłosił wniosek formalny, aby an bloc przegłosować poprawki do 

budżetu, bo są nieracjonalne. Każdy miał czas przez dwa miesiące zabiegać o 
ujęcie wniosków w projekcie. 

J.Turnik – pytał w jaki sposób to, że radni wydadzą 10 tys. zł mniej zburzy 
budżet? Wnioski w sprawie mammografii, budynków komunalnych i inne były 
wielokrotnie zgłaszane w trakcie roku.  

Radca prawny – stwierdził, że ustawa o samorządzie gminnym nie reguluje 
głosowania blokiem, ale to naruszenie demokracji. 

 
Przegłosowano wniosek radnego B.Stanczewskiego o głosowanie poprawek w 

całości: za-10, przeciw- 9, wstrzymało się-0. Wniosek przeszedł. 
Przegłosowano poprawki przedstawione przez radnego J.Turnika: za-9, przeciw-

10, wstrzymało się-0. Poprawki nie uzyskały większości. 
Przegłosowano poprawki przedstawione przez radną K.Leś: za-9, przeciw-10, 

wstrzymało się-0. 
Przegłosowano poprawkę przedstawioną przez radnego J.Harłacza: za-9, 

przeciw-10, wstrzymało się-0. 
J.Harłacz – pytał czy można sprzedać budynek użyteczności publicznej? 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 11,  przeciw-6, wstrzymało się–0. 
Rada podjęła uchwałę Nr LVII/381/09. 

 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwy do godz. 14.17. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
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O godz. 14.30 wyszedł radny P.Barańczuk. Na sali było 18 radnych. 

  
 
 
Ad 3 Informacja o opłacie planistycznej. 
Przedstawiła: Mariola Barcicka, Naczelnik Wydz. Zagospodarowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska 
 

Radni przyjęli w/w informację, stanowiącą załącznik do protokołu bez uwag. 
 

 

Ad 4   Wolne wnioski i informacje. 

 
A.Świrko – zgłosił wniosek, aby na sesji styczniowej zapisać punkt nt. 

bezpieczeństwa Miasta. 
J.Harłacz – poruszył sprawę nieobecności zapraszanych osób na komisje oraz 

sprawę prawdopodobnego zwrotu środków. 
 
 
Ad 5 Sprawy organizacyjne Rady: 

 
a)  Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej w 2009 

roku. 
Informacje pisemne otrzymali Radni. 

 
Radni przyjęli w/w informacje, stanowiące załącznik do protokołu bez uwag. 
 
 
b)  Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

- planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2010 – druk E, 
Przedstawił: Przewodniczący Rady 

 

Przegłosowano projekt uchwały: za – 16 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/382/09. 
 

 
      - planów  pracy  stałych  komisji  Rady Miejskiej Białogardu na rok 

2010 – druk F. 
Przedstawił: Przewodniczący Rady 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – zgłosił wniosek, aby z Komisji Edukacji i Infrastruktury wykreślić 

pracę nad budżetem roku 2011. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie plany pracy poszczególnych komisji Rady 

z poprawkami: 
1) Komisji Budżetu i Finansów: za-16, 
2) Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych: za-16, przeciw-0, wstrzymało 

się-1, 
3) Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska: za-16. 
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 Przegłosowano projekt uchwały: za –17  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LVII/383/09. 
 
 
 Przewodniczący poinformował Radnych, że ustalono na spotkaniu 
organizacyjnym, iż dyżury radnych odbywają się w środy w godz. 14.30 do 
15.30. Prosił o zapisywanie się na styczeń 2010 r. 

 
J.Harłacz – pytał co, jeśli radni mają ochotę dyżurować codziennie? Nie należy 

ograniczać tego. Radni Klubu Radnych Niezależnych będą przyjmować 
codziennie. 

Przewodniczący Rady – motywował niezasadność udostępniania pomieszczenia. 
J.Harłacz – stwierdził, że zgodnie z ustawą o samorządzie nie można ograniczać 

kontaktu radnych z wyborcami. 
K.Drachal-Mostek – pytała jak można ograniczać prawa przewodniczącego, który 

chce sprawować funkcję w spokoju? 
A.Świrko – pytał czy można następnych radnych pozbawić głosu, czuje się 

ignorowany. Prosił, aby podawać kolejność zabierania głosu przez radnych. 
Zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.  

 
Wniosek przegłosowano: za-11, przeciw-7, wstrzymało się-0.Wniosek przeszedł. 

 
Ad 6 Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
 Przedstawił: Burmistrz Miasta, Zbigniew Raczewski 
 

Burmistrz dodał, że 17 grudnia br. była delegacja w Olen z udziałem radnych w 
5- lecie partnerstwa. Był dzień Polski w Olen. Będzie spotkanie w tej sprawie. 
Odniósł się do artykułu w Głosie Koszalińskim dot. uśredniania cen w RWiK. Była 
mowa, że każda gmina będzie miała swoje ceny i dopóki będzie burmistrzem to 
nie dopuści, aby kosztem naszego Miasta były uśrednione. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – odnośnie pkt 3 pytał o repatriantów? 
Burmistrz – odpowiedział, że to rodzina, która wcześniej przyjechała. To 

rozliczenie dotacji od Wojewody. Odnośnie szkolenia młodocianych, jeżeli 
zakład pracy wykształci uczniów to dostanie zwrot nakładów. 

Z-ca Burmistrza – dodała, że dotyczy pracowników zatrudnianych w zakładach 
budowlanych, fryzjerskich, gastronomicznych, sklepach. Taka osoba musi 
zdać egzaminy, inaczej pracodawca nie otrzymuje zwrotu kosztów. 

 
O godz. 15.45 wyszedł radny K.Jarosz. Na sali było 17 radnych. 
 
Burmistrz – powiedział, że to kwota około 5 tys. zł za dwa lata. 
J.Harłacz – pytał czy naliczane kwoty za wodę i ścieki są zgodne z tym co 

naliczają? 
Burmistrz – odnośnie wentylacji  w MOPS odpowiedział, że będzie naprawiona. 
K.Leś – odnośnie zapisu w pkt 3 f pytała w jakich organizacjach pozarządowych 

były kontrole? 
Burmistrz – odpowiedział, że w Stowarzyszeniu „Przytulisko”. 
J.Turnik – pytał na jakim etapie jest przebudowa kina Bałtyk na bibliotekę? 
Burmistrz – stwierdził, że mówił o wniosku na projekt zaadaptowania kina na 

bibliotekę pod warunkiem, że nie zostanie sprzedane. Odbyły się dwa 
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przetargi. Obecnie odbędą się rokowania. Burmistrz poinformował, że planuje 
się wcześniejszy termin tj. 25 stycznia odnośnie oddania hali przy Gimnazjum 
Nr 1.  

J.Zięcik – pytała w sprawie zbycia działek dla wspólnoty przy ul. Lipowej 41. 
Burmistrz – wyjaśnił, że czeka na wynik wyceny niezależnego rzeczoznawcy. 

Myśli, że w lutym 2010 r. wszystko się rozstrzygnie.  
J.Zięcik – pytała o ekspertyzę budynku przy ul. NMP 11? 
Burmistrz – odpowiedział, że opinia techniczna jest, ale nie było 100% zgody na 

wykonanie ekspertyzy, której koszt stanowi kwotę 1.200 zł. Burmistrz zleci 
takie wykonanie. 

J.Zięcik – stwierdziła, że taki koszt powinna wydatkować wspólnota. 
Burmistrz –  odpowiedział, że tak, ale chce to przyspieszyć. 
A.Świrko – pytał czy nie słusznym byłoby, aby sprawy związane z polityką 

konsultować z radnymi? 
Burmistrz – stwierdził, że te sprawy były poruszane na komisjach i wszystko 

przedstawiał. 
 

Radni przyjęli w/w informację, stanowiącą załącznik do protokołu bez uwag. 
 
 
Ad 7 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w 

nich sprawy. 
 
 W okresie międzysesyjnym  wpłynęło pięć interpelacji, w tym: 
radnego Sławomira Domańskiego: 
1. Pytanie czy w okolicy ul. Nowowiejskiego przewiduje się miejsce na budowę 

garaży? Czy mieszkańcy tego rejonu mogą w najbliższej przyszłości liczyć na 
rozwiązanie tego problemu? 
Odpowiedź udzielona 7 grudnia br. pismem GN.IX.7224-4/75/09 

radnego Jerzego Harłacza: 
2. W sprawie podjęcia działań, które umożliwią bezstresowe i normalne przejście 

pasażerom autobusu na przystanku przy cmentarzu na ul. Połczyńskiej. 
Przejście to jest źle oznakowane, dlatego proszę o lepsze zabezpieczenie 
przejścia dla pieszych, tym bardziej, że korzysta z tego przejścia wiele dzieci. 
Odpowiedź udzielona 18 grudnia br. pismem IM.5510/71/09 

3.  Odnośnie przekazania raportu pokontrolnego z rewitalizacji - etap II. 
 Odpowiedź udzielona 9 grudnia br. pismem ON.0114-90/09 
4. Pytanie kto jest na dzień dzisiejszy właścicielem gruntu w obrębie 13 

obejmującym działki nr 164, 165, 166 i od kiedy została sprzedana przez 
Miasto Panu Reichowi?  Od kiedy Pan Reich zdobył działkę notarialnie dla Pana 
Strzałkowskiego? Proszę o kopię aktu notarialnego Nr 45 133. 
Odpowiedź udzielona 16 grudnia br. pismem GN.IX.7224-2/83/09 

J.Harłacz – nie zgadza się z odpowiedzią, bo grunt o pow. 1,5 ha zakupiono za 8 
tys. zł.  Pytał dlaczego jednym wartość zwiększają do 100 tys. zł, a innym 
sprzedają za 8 tys. zł. Jeśli nie będzie pozwolenia zakupu gruntu pod 
schronisko to je przeniesie. To decyzja polityczna, że nie może zakupić gruntu. 

radnego Józefa Leszczyka: 
5. W sprawie rozważenia możliwości ustawienia zadaszonego przystanku 

autobusowego przy Szkole Podstawowej Nr 3. Powyższą sprawę 
sygnalizowałem dużo wcześniej lecz były trudności z miejscem. Obecnie 
wspólnota mieszkaniowa wyznaczyła swoją granicę ustawiając płot i moim 
zdaniem powstał wolny teren do ustawienia takiego przystanku. Zadaszony 
przystanek przy szkole nie wymaga szerszego uzasadnienia. 

 

 13
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Burmistrz – podziękował za uchwalenie budżetu na 2010 rok, wszystkim 
zaproszonym i mieszkańcom przekazał życzenia noworoczne.  

T.Szwed – stwierdził, że na październikowej sesji złożył interpelację i nie 
otrzymał odpowiedzi. Prosił, aby tego dopilnować. 

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że nie znaleziono w formie pisemnej interpelacji. 
T.Szwed – powiedział, że obie zostały sformułowane na jednej kartce. 
Przewodniczący Rady – przekazał wszystkim zaproszonym i mieszkańcom 
życzenia noworoczne.  

 
 
 
Ad 9  Zamknięcie Sesji.         
 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 16.15 Przewodniczący Rady 
wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady LVII  Sesji Rady Miejskiej w 
Białogardzie”. 
 
Protokołowała: M.Zimmer 
 

Przewodniczący Rady 
 
  Sławomir Domański 
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